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Protokół z posiedzenia Rady Dydaktycznej Wydziału Nauk Ekonomicznych 
Uniwersytetu Warszawskiego  

 
z dn. 15 marca 2023 r. 

 
Posiedzenie Rady Dydaktycznej w dniu 15 marca 2023 r. zaplanowane zostało 

w formie spotkania on-line na godz. 13:15. Odbyło się ono w wyznaczonym dniu oraz 

godzinie na platformie Zoom. Spotkaniu przewodniczyła Prodziekan ds. studenckich 

dr Dominika Gadowska-dos Santos. 

Przed posiedzeniem członkom Rady Dydaktycznej przesłano opinie 

poszczególnych członków RD nt. listy pytań egzaminacyjnych, projekt uchwały w 

sprawie wysokości opłat za usługi edukacyjne dla studentów kształcących się na 

studiach niestacjonarnych lub studiach w języku obcym oraz za powtarzanie zajęć i 

zajęcia nieobjęte programem studiów na WNE UW dla studentów rozpoczynających 

studia w roku akademickim 2023/2024, projekt uchwały w sprawie wysokości opłat za 

usługi edukacyjne dla studentów – cudzoziemców kształcących się na studiach 

stacjonarnych w języku polskim, rozpoczynających studia w roku akademickim 

2023/2024, link do głosowania oraz wyniki głosowania obiegowego Rady 

Dydaktycznej dotyczącego cenników na rok 2023/24,  projekt uchwały nr 4/2023 RD 

WNE UW w sprawie harmonogramu rekrutacji w roku akademickim 2024/2025, projekt 

uchwały nr 5/2023 RD WNE UW w sprawie zasad rekrutacji w roku akademickim 

2024/2025, projekt uchwały nr 6/2023 RD WNE UW w sprawie zasad kwalifikacji na 

studia w trybie przeniesienia z innej uczelni 2024/2025, projekt uchwały nr 7/2023 RD 

WNE UW w sprawie w ulg w postępowaniu kwalifikacyjnym dla laureatów i finalistów 

olimpiad na rok akademicki 2027/2028, agendę spotkania oraz protokół z 

poprzedniego posiedzenia. 
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Z posiedzenia Rady Dydaktycznej w dniu 15 marca 2023 r. zostało sporządzone 

nagranie dla celów przygotowania protokołu. Zgody na nagranie udzielili wszyscy 

uczestnicy posiedzenia. 

 

Na posiedzeniu nieobecni byli: 
 

- dr Paweł Sakowski 

___________________________________________________________________________ 

 
Agenda posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Wniosek p. Hanny Doroshenko o przeprowadzenie postępowania 

nostryfikacyjnego względem dyplomu ukończenia studiów wydanego przez 

Kijowski Narodowy Uniwersytet Ekonomiczny im. Wadyma Hetmana (Ukraina). 

4. Uchwała nr 4/2023 RD WNE UW w sprawie harmonogramu rekrutacji w roku 

akademickim 2024/2025. 

5. Uchwała nr 5/2023 RD WNE UW w sprawie zasad rekrutacji w roku 

akademickim 2024/2025. 

6. Uchwała nr 6/2023 RD WNE UW w sprawie zasad kwalifikacji na studia w 

trybie przeniesienia z innej uczelni 2024/2025. 

7. Uchwała nr 7/2023 RD WNE UW w sprawie ulg w postępowaniu 

kwalifikacyjnym dla laureatów i finalistów olimpiad na rok akademicki 

2027/2028. 

8. Zasady dyplomowania – dyskusja. 

9. Sprawy różne. 

___________________________________________________________________________ 
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Ad 1. 
Głos w sprawie przyjęcia porządku obrad oddało 18 osób. Wszystkie głosy były 

głosami za przyjęciem porządku obrad. Nikt nie głosował przeciw, nikt nie wstrzymał 

się od głosu. Porządek obrad przyjęto. 

 

Ad 2. 
Przed posiedzeniem protokół został wysłany do wszystkich uczestników drogą 

mailową. Głos w sprawie przyjęcia protokołu oddało 18 osób. Wszystkie głosy były 

głosami za przyjęciem protokołu. Nikt nie głosował przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Porządek obrad przyjęto. 

 

Ad 3. 
 Następnie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos przeszła do punktu 

trzeciego czyli sprawy wniosku p. Hanny Doroshenko o przeprowadzenie 

postępowania nostryfikacyjnego względem dyplomu ukończenia studiów wydanego 

przez Kijowski Narodowy Uniwersytet Ekonomiczny im. Wadyma Hetmana (Ukraina). 

Do wniosku dołączono dyplom bakałarza na kierunku Bankowość wraz z opisem oraz 

dyplom magistra ze specjalnością Bankowość, który został wydany w 2009 roku. 

Studia I stopnia zostały ukończone 30 marca 2007 roku, trwały 4 lata i obejmowały 

ponad 5 tys. godzin. Studia magisterskie trwały rok i 5 miesięcy i obejmowały 1576 

godzin. Po analizie dokumentów Prodziekan dr Gadowska-dos Santos zaproponowała 

następujący skład komisji oceniającej wniosek: dr hab. Renata Gabryelczyk, prof. UW, 

dr hab. Anna Białek-Jaworska, dr Tomasz Gajderowicz.  

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno:  

- dr hab. Anna Białek-Jaworska  

- dr Tomasz Gajderowicz 

- dr hab. Renata Gabryelczyk, prof. UW 
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Prodziekan dr Gadowska-dos Santos poprosiła obecnych o zgłoszenie ewentualnych 

uwag na czacie. Nie było sprzeciwu wobec zaproponowanego składu komisji.  

 

Ad 4. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię harmonogramu rekrutacji w roku akademickim 2024/25. Na początku każdego 

roku procedowany jest szereg uchwał dotyczących rekrutacji. Obecnie nadeszła kolej 

na przygotowanie rekrutacji dla kandydatów, którzy rozpoczną studia w r. ak. 2024/25. 

Uchwała nr 4 dotyczy harmonogramu rekrutacji, który musi być zgodny z tym, 

przedstawionym przez Biuro ds. Rekrutacji UW. Harmonogram został sprawdzony i 

zatwierdzony przez Biuro ds. Rekrutacji UW. Link do głosowania dot. wszystkich 

uchwał został zamieszczony na czacie tak, by uczestnicy rady mieli możliwość 

sukcesywnego oddawania głosów.   

 

Wyniki głosowania dot. uchwały nr 4/2023 RD WNE UW w sprawie harmonogramu 

rekrutacji w roku akademickim 2024/2025: za przyjęciem uchwały zagłosowało 19 

osób, nikt nie zagłosował przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

  

Ad 5. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię zasad rekrutacji w roku akademickim 2024/25. Następuje zmiana wzoru, na 

podstawie którego przeliczane są punkty rekrutacyjne. Nowy wzór uwzględnia 

współczynnik za posiadanie przez instytucję wydającą dyplom statusu uczelni 

badawczej, a także średnią ocen. Kolejną zmianą jest wprowadzenie, tak jak przy 

studiach magisterskich w języku polskim, warunków uprawniających do danej 

wysokości przelicznika (na podstawie danej liczby godzin zajęć z określonego 

zakresu). Research Experience letter pozostał jako dokument dodatkowy, nie będzie 

to już dokument wymagany. Zmiany zostały wcześniej przedyskutowane z 
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koordynatorami kierunków, których dotyczą. Dokonano też analizy i sprawdzono, jak 

te zmiany wpłyną na profil przyszłych studentów. 

  

Głos w dyskusji zabrał dr Marcin Chlebus. 

 

Wyniki głosowania dot. uchwały nr 5/2023 RD WNE UW w sprawie zasad rekrutacji w 

roku akademickim 2024/2025: za przyjęciem uchwały zagłosowało 17 osób, nikt nie 

zagłosował przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Ad 6. 
 W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię zasad kwalifikacji na studia w trybie przeniesienia z innej uczelni w roku 

akademickim 2024/25. Zasady rekrutacji w trybie przeniesienia nie zostały zmienione. 

Zaproponowano te same zasady, co w roku 2023/24. 

 

Wyniki głosowania dot. uchwały nr 6/2023 RD WNE UW w sprawie zasad kwalifikacji 

na studia w trybie przeniesienia z innej uczelni 2024/2025: za przyjęciem uchwały 

zagłosowało 18 osób, nikt nie zagłosował przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

  

Ad 7. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię ulg w postępowaniu kwalifikacyjnym dla laureatów i finalistów olimpiad na rok 

akademicki 2027/28. Tę uchwałę proceduje się z dużym wyprzedzeniem, by licealiści 

wiedzieli odpowiednio wcześniej, która olimpiada da im ulgę w postępowaniu 

rekrutacyjnym. Propozycja zakłada nowe zasady: przyznanie maksymalnej liczby 

punktów dla laureatów oraz finalistów olimpiad przedmiotowych z matematyki, 

informatyki i fizyki. Jeśli chodzi o kandydatów zdających olimpiady z WOS-u, filozofii, 

geografii, j. angielskiego i chemii mogą uzyskać w postępowaniu rekrutacyjnym 

maksymalną liczbę punktów tylko, jeśli posiadają tytuł laureata. Dodatkowym nowym 
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punktem w zasadach jest zapis dotyczący maksymalnej liczby punktów w 

postępowaniu dla laureatów dwóch konkursów: polskich eliminacji Konkursu Prac 

Młodych Naukowców Unii Europejskiej i Międzynarodowej Olimpiady Ekonomicznej. 

Ostatnia zmiana dotyczy traktowania olimpijczyków, uczestników Mistrzostw Świata 

lub Europy w różnych dziedzinach sportu. Rektor sugeruje dostrzeganie sportowców 

na Uniwersytecie. Istnieje możliwość przyznania im maksymalnej liczby punktów. Na 

WNE zaproponowano, żeby wymagano od nich uzyskania min. 60 pkt w postępowaniu 

kwalifikacyjnym na podstawie wyników matury. Z analizy dotychczasowych rekrutacji 

wynika, że ci studenci dostają się na studia, ale później z różnym sukcesem je 

kontynuują. Zmiana w zasadach umożliwi nagrodzenie osiągnięć sportowych w 

postępowaniu rekrutacyjnym, ale jednocześnie da sygnał, że opanowane matematyki 

na pewnym poziomie jest konieczne, żeby studia ukończyć. Pomoże to 

zminimalizować ryzyko niepowodzenia i rozczarowania osób, które rozpoczynają 

studia na WNE.    
 

Wyniki głosowania dot. uchwały nr 7/2023 RD WNE UW w sprawie ulg w postępowaniu 

kwalifikacyjnym dla laureatów i finalistów olimpiad na rok akademicki 2027/2028: za 

przyjęciem uchwały zagłosowało 18 osób, nikt nie zagłosował przeciw, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. 

 

Ad 8. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię zasad dyplomowania na WNE. Od kilku posiedzeń toczy się dyskusja nad 

zmianami w Uchwale nr 7 Rady Dydaktycznej Wydziału Nauk Ekonomicznych z dnia 

15 kwietnia 2020 r. w sprawie szczegółowych zasad dyplomowania. Po pierwsze 

dyskutowano o prowadzeniu seminariów dyplomowych. Prodziekan Dr Gadowska-dos 

Santos przedstawiła wersję roboczą punktu, który ma być dodany do Uchwały nr 7:  

Prowadzenie seminariów magisterskich lub kierowanie przygotowaniem prac 

magisterskich poza seminariami dyplomowymi powierza się nauczycielom 
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akademickim posiadającym co najmniej stopień naukowy doktora pod 

warunkiem, że kierowali oni wcześniej co najmniej jedną pracą licencjacką lub 

współkierowali oni co najmniej jedną pracą magisterską. 

 

Kolejną kwestią jest lista pytań lub zagadnień na egzamin dyplomowy. Podczas obrony 

na WNE padają obecnie 3 pytania: jedno dotyczy pracy, drugie teorii wokół pracy, 

trzecie to pytanie z toku studiów. W obowiązującej uchwale znajduje się następujący 

zapis:  

W odpowiedzi udzielonej na pytanie z zakresu kierunku studiów weryfikuje się 

wiedzę ogólną w odniesieniu do wybranego przedmiotu lub wynikającą z 

połączenia kilku przedmiotów.  

 

Pozwala on komisji na zadanie dowolnego pytania z zakresu studiów. Dotychczasowa 

dyskusja dotyczyła tego, czy należy doprecyzować zakres tego pytania. Padła 

propozycja utworzenia listy pytań lub listy zagadnień. Prodziekan dr Gadowska-dos 

Santos zaproponowała podpunkt dotyczący listy zagadnień w następującym 

brzmieniu: 

3. W odpowiedzi udzielonej na pytanie z zakresu kierunków studiów weryfikuje 

się wiedzę ogólną w odniesieniu do wybranego przedmiotu lub wynikającą z 

połączenia kilku przedmiotów. Pytanie komisja układa w oparciu o pulę 

zagadnień podanych do wiadomości studentów na co najmniej dwa miesiące 

przed daną sesją obron. W przypadku gdy nie zostanie ogłoszona 

zaktualizowana lista, obowiązuje pula dotychczasowa.  

 

Poruszono również kwestię wprowadzenia elementu polegającego na 5 lub 7-

minutowej prezentacji pracy na egzaminie dyplomowym, która mogłaby zastąpić 

pierwsze pytanie (pytanie z pracy). Takie rozwiązanie zmniejszy niepewność 

studentów i da komisji szansę na poznanie pracy. 
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Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

 - dr Marcin Chlebus 

 - dr Katarzyna Peryt-Kowalska 

 - dr Tadeusz Koźniewski 

 - dr Przemysław Kusztelak, prof. UW 

 - Marcin Miszkiel 

- dr hab. Leszek Wincenciak, prof. UW 

- dr Aneta Dzik-Walczak 

- Aleksander Jabłoński 

- dr Maria Ogonek 

- dr Tomasz Gajderowicz 

- dr hab. Renata Gabryelczyk, prof. UW 

- prof. dr hab. Janusz Kudła 

- dr hab. Agnieszka Kopańska 

 

Ad 9. 
Wśród spraw poruszono kwestie: 

- umowy w sprawie akredytacji specjalności Finanse Publiczne i Podatki na 

kierunku Finanse i Rachunkowość. 

- zgłoszonych zmian w programach studiów. 

- seminarium dotyczącego wykorzystania sztucznej inteligencji w procesie 

dydaktycznym. 

- programu studiów podyplomowych. 

 

Głos w dyskusji zabrała dr hab. Anna Białek-Jaworska. 

  

Na tym posiedzenie RD zostało zakończone. Kolejne posiedzenie zaplanowano 

w formie on-line na dzień 19 kwietnia 2023 roku, na godzinę 13:15. 

/ Protokół sporządziła Paulina Bujalska / 


